
 

ACTA NÚM. 03/2022
Expt. PLN/2022/03.

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 24 DE FEBRER DE 2022.

Data: 24 de febrer de 2022. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:30 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia vint-i-quatre de febrer de dos mil vint-i-dos, es reuneix a la Sala de Sessions de la 
Casa Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs constituïda excepcionalment a la Sala 
d’actes  del  Centre  Cultural  Municipal,  presidida  pel  Sr.  Alcalde-President  Sr.  Jordi  Janés  Girós,  amb 
l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament,  i  la del  Secretari  Sr.  Pere Biedma Agüera,  que 
certifica. 

ASSISTENTS: 
 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sra. Dolors Godia Serra (SA).
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC)

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

-Durant tota la sessió: el Sr. Josep Sicart Arbonès (SA) i el Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
-Fins al 9 è. punt de l’ordre del dia: la Sra. Dolors Godia Serra (SA).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
L’article 85 del Reglament d’Organització i Funcionament dels Ens Locals possibilita que, en supòsits de força 
major i per Decret de l’Alcaldia prèviament notificat, es pugui celebrar les sessions plenàries en llocs oficials 
diferents de la sala de sessions de la Casa Consistorial.  Per acord del Ple s’habilità la sala del Centre Cultural  
Municipal “lo Casino” com a Sala d’Actes de la Casa Consistorial per tal de celebrar sessions que precisessin 
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preservar la seguretat  dels assistents.   Als efectes de preservar el  distanciament requerit  per la normativa 
reguladora de l’estat d’alarma decretat per l’Estat i d’emergència decretat per la Generalitat de Catalunya i per 
l’Ajuntament en relació amb la pandèmia.

D’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, del 31 de març 
i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport 
públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que es dona 
publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al servei de 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2. La sessió es realitzarà usant 
la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica municipal. 

A tal  efecte es celebra a la seu del  Centre Cultural  Municipal  la sessió ordinària del  Ple municipal,  prèvia 
convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma reglamentària, amb quòrum d’assistència suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

DECLARACIÓ PRÈVIA GUERRA D’UCRÀNIA.

L’Alcalde-President Sr. Jordi Janés, en nom i representació de tots els membres de l’Ajuntament, efectua  la 
següent 

MANIFESTACIÓ:

Aquest dijous ens hem aixecat totes i tots amb una notícia no per esperada menys dolenta: Rússia, finalment, 
ha atacat  i  envaït  Ucraïna.  Parlem, a més a més,  de dos països molt  propers per  les alcarrassines i  els 
alcarrassins, donat que, entre el veïnat, tenim una trentena de persones nascudes a Rússia o Ucraïna. Com a 
alcalde; i en nom de totes i tots nosaltres, les regidores i regidors de la Corporació; els hi vull traslladar el nostre 
suport i escalf en aquests moments de neguit i preocupació: les guerres es decideixen des dels despatxos, 
però qui les pateix són sempre les persones.
 
Amb la invasió es complica encara més un enfrontament larvat des de fa dècades i que es va començar a 
acarnissar ara fa gairebé 8 anys amb les primeres manifestacions prorusses a les províncies ucraïneses de 
Donetsk i Lugansk. L’annexió de Crimea i Sebastopol per part de Rússia va precipitar al Donbass l’inici d’un  
enfrontament armat obert entre diferents faccions que té en aquest 2022 un nou episodi amb la invasió russa 
de la regió.
  
Com a alcalde i persona de pau, m’esfereeixo només de pensar que, a menys de quatre hores de viatge en  
avió i dins d’Europa, els tancs, els fusells i els canons tornen a ocupar el lloc que haurien d’omplir el diàleg i la 
voluntat d’enteniment. Aviat, arribaran les primeres xifres de morts i moltes persones joves tornaran a casa 
seva dins d’un taüt mentre homes, dones i nenes i nens es veuen obligats a deixar casa seva per fugir de la 
guerra. Són imatges que tothom coneix, perquè les hem vistes centenars de vegades. A casa nostra, encara,  
fins i tot les persones de més edat les recorden encara amb claredat, perquè fa vuitanta anys elles i ells van ser 
protagonistes de quelcom semblant. La guerra sempre és horrible, però quan aquesta guerra, com és el cas de 
la del Donbass, és civil i enfronta veïnats i famílies resulta encara més esfereïdora.
  
Diferents mandataris i responsables d'organismes internacionals demanaven aquest matí mateix a en Vladimir 
Putin, el  president rus, que aturés,  en nom de la humanitat,  aquesta bogeria sense sentit  que va camí de 
convertir-se  en  un  enfrontament  encara  pitjor  que  el  que  es  va  viure  als  Balcans.  Ho  feien  alhora  que 
s’anunciaven sancions a Rússia i diferents mesures a les quals Putin ha fet cas omís. Des del Ple Municipal 
d’Alcarràs, hem de fer nostres les seves paraules i exigir, primer, al president rus que retiri les tropes i, després, 
a  la  comunitat  internacional  que  obri  ponts  de  diàleg  perquè les  persones  que  viuen  al  Donbass  puguin 
recuperar la pau i l’estabilitat que tots els territoris necessiten. 
 
Com deia el poeta,  assagista i  filòsof  francès Paul Valéry,  qui va tindre l  desgràcia de viure dues guerres 
mundials,  tota guerra no és res més que una massacre entre persones que no es coneixen per profit  de 
persones que sí es coneixen i no es massacren.  
Seguidament es continua amb la sessió.
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A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient PLN/2021/12 - PLN2022/01 - PLN/2022/02. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
ANTERIORS.

Donats per llegits els esborranys de les actes del Ple corresponent a les sessions: 

-Expedient PLN/2021/12. Sessió ordinària del dia 02 de desembre de 2021.
-Expedient PLN/2022/01. Sessió extraordinària del dia 13 de gener de 2022.
-Expedient PLN/2022/02. Sessió extraordinària del dia 18 de febrer de 2022.

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació, preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si tenen alguna 
observació a formular. 

No es formulen observacions.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

2.- Expedient 2400/2021. RECONEIXEMENT DE COMPATIBILITAT A L’EMPLEAT SR. A.D.B.

 
Vista  la  proposta  d’acord  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa  de  Governació  de  data 
25/01/2022.
 
 
L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.-  El dia 25 de novembre de 2021, el senyor A.D.B., va presentar la sol·licitud d’autorització per a l’exercici  
d’una segona activitat, per compte propi, per compatibilitzar la seva activitat en l'administració amb una altra 
activitat relacionada amb l’agricultura i la ramaderia. 

2.-  El  dia  9  de  desembre  de  2021,  el  gerent  de  serveis,  emet  informe  favorable  a  l’autorització  de  la 
compatibilitat per a l'acompliment d'activitats privades per part del treballador A.D.B.

3.- El dia 9 de desembre de 2021, la Secretaria municipal emet informe referent al procediment a seguir i a la 
Legislació aplicable en referència a la compatibilitat.

4.-  El  dia  9  de  desembre  de  2021,  la  tècnica  de  recursos  humans  va  emetre  informe  favorable  a  la  
compatibilitat per a l'acompliment d'activitats privades per part de la treballadora A.D.B.

5.- La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent: 

Es proposa l’adopció del següent,

 

ACORD

PRIMER. Reconèixer  al  senyor  A.D.B. la  compatibilitat  amb l'exercici  de l'activitat  agrícola i  ramadera per 
compte  propi,  que  les  seves  característiques  són  fora  d’horari  de  treball  efectiu  de  l’activitat  principal  en 
l’Ajuntament i no es veu afectat el servei. La suma de l’activitat pública principal i l’activitat privada no podrà 
superar  la  jornada  ordinària  de  l’Administració  incrementada  en  un  50  per  100,  per  entendre  que  es 
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compleixen els requisits requerits per la Llei 21/1987, 26 de novembre, d'Incompatibilitat del Personal al Servei 
de la Generalitat.

SEGON. Inscriure l'Acord del Ple pel qual es reconeix aquesta compatibilitat per exercir activitats privades en el 
corresponent Registre de personal.

TERCER. Notificar l'Acord adoptat a l'interessat als efectes oportuns.

 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta conforme.
2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra es manifesta conforme com s’ha fet amb 
d’altres empleats.
3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que no veu inconvenient, prega que si 
al regidor observa algun incompliment de les compatibilitats que el denunciï directament i que s’evitin els rumors.
4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta conformitat en la proposta i  
en el control de les males praxis.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

3.- Expedient 2626/2021. RECONEIXEMENT DE COMPATIBILITAT A L’EMPLEAT SR. J.D.G.

Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.- Vista la sol·licitud de compatibilitat per a l’exercici d’una segona activitat per compte propi dedicada al servei 
de pintura i decoració per part de l’empleat públic, del senyor J.D.G, vigilant de la Policia Local, presentada en 
data 23 de desembre de 2021 amb número de registre 2021-E-RC-3971.

2.- Vista la Provisió d’Alcaldia en data 23 de desembre de 2021 sol·licitant informe de secretaria.

3.- Vist l’Informe del responsable de la Policia Local, emès en data 1 de febrer de 2022 de caràcter favorable. 

4.- Vist l’Informe de Secretaria emès en data 3 de febrer de 2022, de caràcter favorable. 

5.-  Vist  l’Informe  del  departament  de  recursos  humans  emès  en  data  4  de  febrer  de  2022,  de  caràcter 
favorable.

Realitzada la tramitació  legalment  establerta  i  vist  l'Informe de Secretaria,  es proposa al  Ple  l'adopció del 
següent,

 

ACORD

 

PRIMER. Reconèixer al treballador J.D.G. la compatibilitat de l’activitat privada que pretén exercir dedicada al 
servei de pintura i decoració per compte propi, i aquesta no impedeix o menyscaba l'estricte compliment dels 
seus deures, i no compromet la seva imparcialitat i la independència.

Que  l’activitat  privada  que  pretén  exercir  fora  del  seu  horari  habitual  requereix  la  presència  efectiva  de 
l’interessat de manera flexible, amb un màxim de 12 hores setmanals.

La jornada ordinària de treball en l’Ajuntament d’Alcarràs és de 37,5 hores setmanals amb la distribució horària 
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segons torns setmanals de matins, tardes i nits, per la qual cosa no es veu modificada la seva jornada de 
treball ni l'horari de l'interessat.

Per entendre que es compleixen els requisits requerits per la Llei 21/1987, 26 de novembre, d'Incompatibilitat 
del Personal al Servei de la Generalitat.

SEGON. Inscriure l'Acord del Ple pel qual es reconeix aquesta compatibilitat per exercir activitats privades en el 
corresponent Registre de personal.

TERCER. Notificar l'Acord adoptat a l'interessat als efectes oportuns.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

Tots els regidors es manifesten conformes reiterant l’expressat al punt anterior.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

4.- Expedient 410/2022. APROVACIÓ DE CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL DEL BAGES PER 
L’ESTABLIMENT DE SISTEMA PER A LA GESTIÓ DE CEMINTIRIS (GESCEM).

Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.- Donada la voluntat d'aquest Ajuntament de subscriure amb el Consell Comarcal del Bages el conveni que 
s'annexa  que  té  per  l’objecte  establir  els  termes  de  la  col·laboració  per  a  la  prestació  del  serveis  de 
disponibilitat, formació, suport, manteniment i evolució de l’aplicatiu informàtic GESCEM. Projecte d’Implantació 
d’un sistema de gestió de Cementiris Municipals que neix de l’exposició per part d’un conjunt d’ajuntaments de 
la  necessitat  d’informatitzar  la  gestió  dels  cementiris  a  través  d’un  sistema  que  complís  un  seguit  de 
requeriments d’ús i  tecnològics que donés resposta a les seves necessitats i,  alhora,  no suposés un cost 
excessiu. 

2.- Atesa que l’expedient contempla la documentació preceptiva següent: 

Document Data/Núm. Observacions

Memòria Justificativa 16/02/2022 Motivant proposta

Text inicial del conveni 15/02/2022 Model normalitzat.

Informe de Secretaria 17/02/2022 Favorable.

Informe de Intervenció 24/02/2022 Favorable. 
 

3.- Es considera que no es preceptiu l’exposició del Conveni per regular les relacions interadministratives d’una 
eina de gestió interna, que no afecta als interessos generals. No obstant es publicarà a la Seu electrònica als 
efectes de transparència.

4.- Per l’import de la despesa no es precisa fiscalització prèvia de la intervenció, no obstant es comunica als 
efectes de la retenció de crèdit corresponent.(art. 219 del TRLHL). 

Examinada la documentació que l'acompanya i de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 21.1.s) de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, i els articles 47 i següents de la Llei 40/2015, 
d'1 d'octubre, de Règim jurídic de les Administracions Públiques, el Ple a proposta de la Comissió Informativa 
de Governació adoptada el dia 22 de febrer de 2022.

Es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent
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ACORD

 

PRIMER. Establir conveni entre el Consell Comarcal del Bages i l’Ajuntament d’Alcarràs per a la prestació de 
serveis  de  disponibilitat,  formació,  suport,  manteniment  i  desenvolupament  sobre  el  sistema de  gestió  de 
cementiris municipals desenvolupat en el marc del projecte CBGESCEM 

“CONVENI ENTRE EL CONSELL COMARCAL DEL  BAGES I  L’AJUNTAMENT D’  [ALCARRÀS] 
PER A LA PRESTACIÓ DE SERVEIS DE DISPONIBILITAT, FORMACIÓ, SUPORT, MANTENIMENT I 
DESENVOLUPAMENT  SOBRE  EL  SISTEMA  DE  GESTIÓ  DE  CEMENTIRIS  MUNICIPALS 
DESENVOLUPAT EN EL MARC DEL PROJECTE CBGESCEM 

ENTITATS QUE INTERVENEN

D’una part, l’Il·lm. Sr. Eloi Hernàndez i Mosella , com a president del Consell Comarcal del Bages (d’ara 
endavant  Consell  Comarcal),  actuant  en  nom  i  representació  de  la  Corporació,  en  virtut  de  les 
competències que li atribueix la Llei d’organització comarcal de Catalunya, assistit en aquest acte per la 
Sra. Maria Llum Bruno Garcia, secretària d’aquest Consell Comarcal. 

I de l’altra part, l’Il·lm/a. Sr/a. [Jordi Janés Girós], Alcalde-President de l’Ajuntament d’ [Alcarràs] (d’ara 
endavant Ajuntament), actuant en nom i representació de la Corporació, en virtut de les competències 
que li  atribueix la Llei Municipal i  de règim local de Catalunya, assistit en aquest acte pel Sr.  [Pere 
Biedma Agüera], secretari/ària d’aquest Ajuntament.

MANIFESTEN  

El projecte d’Implantació d’un sistema de gestió de Cementiris Municipals neix de l’exposició per part 
d’un conjunt d’ajuntaments de la comarca de la necessitat d’informatitzar la gestió dels cementiris a 
través d’un sistema que complís un seguit de requeriments d’ús i tecnològics que donés resposta a les 
seves necessitats i, alhora, no suposés un cost excessiu. 

El  Consell  Comarcal  va  presentar  a  la  convocatòria  de  subvencions  de  l’any  2006  del  Consorci 
d’Administració  Oberta  de  Catalunya  el  projecte  CBGESCEM  (Sistema  de  Gestió  de  Cementiris 
Municipals),  amb  l’objectiu  que  els  ajuntaments  del  Bages  que  hi  volguessin  participar  poguessin 
disposar d’un sistema informàtic avançat de gestió dels seus cementiris, amb la característica d’ésser un 
programa informàtic comú.  El Consorci AOC va resoldré la convocatòria de subvencions i aprovà la 
sol·licitud  del projecte CBGESCEM, amb el benentès que se’n pogués beneficiar qualsevol ajuntament 
de Catalunya. 

Fruit d’aquest projecte el Consell Comarcal va desenvolupar l’aplicatiu GESCEM 1.0 i en va gestionar la 
seva implementació d’acord amb els  objectius definits  en el  Conveni  d’adhesió que inicialment  van 
signar 27 municipis del Bages.   Posteriorment es va aprovar el conveni que regulava la cooperació 
interadministrativa  per  garantir  la  seva  disponibilitat;   evolució  tecnològica  i  funcional;   i  serveis  de 
manteniment, formació i suport.  

Que  l’Ajuntament  coneix  el  projecte  GESCEM  i  està  interessat  en  participar-hi,  dins   l’àmbit  de 
col·laboració interadministrativa, amb l’objectiu de fer ús de l’aplicatiu GESCEM i disposar de serveis de 
manteniment,  formació  i  suport,  així  mateix  poder  gaudir  de  les  millores  que  es  puguin  anar 
implementant,  fruït  també de les aportacions fetes per les administracions que hagin signat  aquest 
conveni.

D’acord  amb els  principis  que  informen  l’activitat  administrativa  disposats  en  l’article  31  de  la  Llei 
26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya 
(LRJPAPC), que es concreten en l’eficàcia i  l’eficiència així com en la racionalitat administrativa i  la 
col·laboració administrativa, entre altres.

D’acord amb el que disposen els articles 47 a 53 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del 
Sector Públic, pel que fa als convenis de col·laboració entre administracions públiques, així com l’article 
6 i següents de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local; títol XIII i article 191  
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim 
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local de Catalunya; els articles 303 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i altra normativa concordant i l’article 86 de la Llei  
39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques.

Amb la finalitat d’instrumentalitzar aquesta col·laboració, ambdues parts convenen les següents 

CLÀUSULES

Primera.- Objecte del Conveni

El present conveni té per objecte establir els termes de la col·laboració entre el Consell  Comarcal i  
l’Ajuntament per a la prestació del serveis de disponibilitat, formació, suport, manteniment i evolució de 
l’aplicatiu informàtic GESCEM.

La prestació de cada servei es defineix del següent mode:

1) Servei de disponibilitat:  Garanteix un accés de qualitat i permanent a l’aplicatiu GESCEM a 
través  de  la  l’adreça  web  https://www.gescem.cat per  poder  donar  suport  efectiu  a  la  gestió  del 
cementiri municipal.

2) Servei  de  formació:    Estarà  a  disposició  dels  usuaris  els  manuals  actualitzats  de 
funcionament  del  programa  i  documentació  amb  recomanacions  per  a  una  gestió  eficient  de  la 
informació.  Anualment es realitzarà, al menys, una jornada de formació i debat adreçada a tots els 
ajuntaments.  Aquesta jornada podrà comptar amb la participació d’altres administracions o ens que 
puguin aportar elements d’interès i bones pràctiques en el mon de la gestió dels cementiris. 

3) Servei de manteniment:  Abasta les accions necessàries per garantir el correcte funcionament 
del programa, bases de dades, servidors informàtics sobre els que s’hostatja, programari del servidor, 
certificats digitals del servidor, domini web (gescem.cat),  accés a internet del servidor web (fibra òptica) 
i elements de telecomunicacions vinculats al servidor. Inclou sistemes de protecció de la informació i  
còpies de seguretat.  També  s’ofereix un manteniment evolutiu amb millores recollides per part dels 
usuaris o canvis a les lleis o ordenances que regulen el servei.  Les modificacions o millores que siguin 
considerades substancials seran plantejades a nivell de totes les administracions que hagin signat el 
conveni.  

4) Servei  de  suport:   Aquest  servei  estarà  a  l’abast  de  tots  els  usuaris  donats  d’alta  a  la 
plataforma.  Es  realitzarà de forma telemàtica a  través d’un mòdul de suport integrat  a l’aplicatiu. 
Alternativament es podran realitzar peticions o comunicar incidències a través de l’adreça electrònica 
suport@gescem.cat.  En tots els casos es pretén garantir un temps de resposta màxim de 24 hores.  

5) Servei  de  desenvolupament:   Incorporació  de  noves  funcionalitats  d’acord  amb  les 
aportacions i suggeriments fetes pels ens que hagin signant convenis de col·laboració, dins del marc del 
projecte Gescem, amb el Consell Comarcal.

A més dels anteriors serveis també s’ofereix:

6) La  possibilitat  de  descarregar  sobre  suport  informàtic  (en  un  format  compatible),  tota  la 
informació que l’ajuntament hagi introduir a la plataforma.  

7) La garantia d’eliminar tota la informació que l’ajuntament hagi introduït a la plataforma en cas 
de manifestar per escrit la renúncia al conveni o a la seva finalització, i sempre amb la prèvia verificació 
d’execució correcta del punt anterior.
.

Segona.- Obligacions de les parts.

Per part del Consell Comarcal:

a) A la prestació dels serveis esmentats en la clàusula primera, per si mateix o per la forma 
contractual que consideri més adient.
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b) A efectuar la liquidació del cost de la prestació del serveis d’acord amb la clàusula tercera 
d’aquest conveni.

Per part de l’Ajuntament:

a) L’ajuntament s’obliga a adoptar tots els actes administratius i dur a terme les actuacions que 
siguin necessàries perquè el Consell Comarcal pugui realitzar el seguit d’activitats en què consisteixen 
els serveis objecte del conveni.

b) Designarà al menys una persona de referència que: 

 Serà la interlocutora preferent amb el  Consell  Comarcal  i  és a qui  s’adreçaran les comunicacions 
relacionades amb el projecte.

 Actuarà  com a  referent  dins  de  l’ajuntament,  donant  suport  bàsic  a  la  resta  dels  usuaris/ies  de 
l’ajuntament.

 Farà  d’administradora  de  la  plataforma per  a  cadascun dels  cementiris  que  gestioni  l’ajuntament. 
Tindrà accés a la plataforma amb el perfil d’Administrador/ra i s’encarregarà de gestionar els usuaris que 
l’ajuntament designi, donant-los d’alta i mantenint la seva informació actualitzada (en especial el correu 
electrònic  personal  de  l’usuari  vinculat  a  l’ajuntament)  i  assignant-los  els  permisos  d’accés 
corresponents,  d’acord  amb el  que  s’estableix  al  manual  d’usuari  del  programa.   També haurà  de 
desactivar els usuaris que s’hagin de donar de baixa de la plataforma.

 Rebrà la formació i la documentació necessària per part del Consell Comarcal per tal de fer un ús 
correcte i eficient de la plataforma.

 Participarà en la comunitat d’usuaris del Projecte Gescem aportant tot allò que consideri d’interès per 
tal de contribuir a la seva millora i eficiència. 

Amb aquests objectius l’Ajuntament designa a la/les següent/s persones com a referent/s:

[N.G.A. Cap de l’OAC,  ngonzalez@alcarras.cat

S.B.G. Administrativa Secretaria, sbernis@alcarras.cat.

c) L’ajuntament  s’obliga  a realitzar  els  pagaments  de  les  liquidacions  a  favor  del  Consell 
Comarcal en el termini de trenta dies naturals des de la notificació dels documents de liquidació que 
expedeixi  el  Consell  Comarcal  i  que es preveu s’expediran semestralment els mesos de maig i  de 
novembre per un import cada un del 50% del cost anual.  

d) L’Ajuntament es compromet a seguir els protocols d’actuació que s’estableixin pel Consell 
Comarcal  en aplicació de la normativa i  de les instruccions aprovades, o com a conseqüència dels 
sistemes informàtics utilitzats.

Tercera.- Costos

El  cost  anual  dels  serveis  es  calcula  en  funció  del  nombre  d’unitats  d’enterrament  que  gestiona 
l’ajuntament per a la totalitat dels seus cementiris a 30 de novembre de l’any anterior a la liquidació,  i 
d’acord amb la següent taula:

Fins a 100 unitats d'enterrament 170,00
de 101 a 200 unitats d'enterrament 280,00
de 201 a 350 unitats d'enterrament 500,00
de 351 a 500 unitats d'enterrament 800,00
de 501 a 1000 unitats d'enterrament 970,00
de 1001 a 1500 unitats d’enterrament 1.100,00
de 1501 a 2000 unitats d’enterrament 1.250,00
+ de 2.000 unitats d’enterrament 1.350,00
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Aquesta quota serà incrementada l’1 de gener de cada any d’acord amb l’IPC de Catalunya.  Aquest 
increment s’anirà aplicant, de forma acumulativa, sobre la quota resultant de l’any anterior.  

A data de la signatura d’aquest conveni, i amb l’objectiu de fixar el cost inicial, l’Ajuntament fa constar 
que el nombre d’unitats d’enterrament a gestionar és de [1.500]  per tant s’estableix [1.100,00 €] euros 
com a cost anual inicial de servei.  Aquest import s’incrementarà amb les corresponents actualitzacions 
anuals d’IPC de Catalunya.

El cost anual del primer any serà proporcional als mesos en que estarà vigent a partir del  dia 1 del mes 
en que es signa el present conveni i resultarà d’aplicar la fórmula següent:

(per determinar en liquidació a resultes de la data de formalització) nombre de mesos fins a final d’any 
(incloent el mes de signatura) x cost anual / 12

En el cas que no es realitzi el pagament en el termini estipulat, s’exigirà  l’interès de demora d’acord 
amb el procediment previst en la Llei General Tributaria, d’acord amb el que es disposa en l’article 310 
del Decret 179/1995, pel qual s’aprova el Reglament d’obres i serveis dels ens locals.

Quarta.- Incidència de la legislació sobre tractament de dades de caràcter personal.

Les parts s’obliguen al compliment de tot allò que estableix la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, 
de  protecció  de  dades  personals  i  garantia  dels  drets  digitals  i  el  Reglament  (UE)  2016/679  del 
Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel 
que fa al tractament de dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades i per la qual es deroga la 
Directiva 94/46CE (Reglament general de protecció de dades).

Les dades introduïdes al sistema són propietat exclusiva de l’ajuntament que les gestiona i poden ser 
requerides als responsables de manteniment del sistema (Consell Comarcal) en qualsevol moment a 
través d’una petició signada per l’alcalde/ssa de l’ajuntament.  En aquest sentit els responsables del 
sistema (Consell Comarcal) s’obliguen a entregar tota la informació en format electrònic i destruir tota 
informació existent als seus sistemes i elements de còpies de seguretat, si així es manifesta per part de 
l’ajuntament, en compliment del que es disposa en la LOPD.

Cinquena.- Renúncia

En cas que durant el període de vigència l’ajuntament vulgui renunciar als objectius d’aquest conveni 
podrà fer-ho mitjançant un escrit adreçat al Consell Comarcal, i en el termini màxim d’un mes el Consell  
Comarcal  adoptarà  l’acord  pertinent  per  tal  de  deixar  sense  efecte  el  conveni.  Aquesta  renúncia 
comportarà que l’ajuntament rebi en suport informàtic tota la informació que hagi introduït al sistema i,  
alhora, sigui eliminada del mateix, sens perjudici de la realització de la corresponent liquidació de forma 
proporcional al temps de vigència del conveni.

Sisena.- Vigència

Aquest conveni serà vigent fins el 31 de desembre de l’any següent a la data de la seva signatura i es  
podrà prorrogar de forma expressa per dos anys naturals més, mitjançant acord per part de l’òrgan 
competent de l’ajuntament i que hauria de ser comunicat al Consell Comarcal al menys un mes abans 
de la data fi de vigència, per tal que el Consell Comarcal pugui planificar de forma correcta el servei pel  
proper any. 

Un cop rebut el comunicat de sol·licitud de pròrroga el Consell Comarcal resoldrà i ho comunicarà al 
l’ajuntament.  En cas de resolució favorable el conveni es mantindrà vigent a tots els efectes i amb 
l’actualització ja prevista de les tarifes anuals.  

No s’entendran modificacions del règim previst en aquest conveni les actuacions que, diferents de les 
previstes,  hagin de dur a terme el  Consell  Comarcal  o l’Ajuntament en compliment de la normativa 
aplicable, llevat del cas que les alteracions fossin tan substancials que exigissin la formalització d’un nou 
Conveni.
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Setena.- Incompliment

L’incompliment  del  present  conveni  per  qualsevol  de les parts  signatàries  pot  donar  lloc  a la  seva 
resolució. La resolució del conveni i qualsevol altre litigi o controvèrsia que se susciti, requereix que la 
part interessada o que es consideri lesionada formuli una sol·licitud en aquest sentit davant de l’altra. La 
desestimació  expressa  o  presumpta  d’aquesta  sol·licitud  serà  susceptible  de  recurs  contenciós 
administratiu.

Vuitena.- Modificacions

Qualsevol modificació que alteri les estipulacions d’aquest conveni haurà de formalitzar-se per la seva 
validesa, per mutu acord d’ambdues parts,  mitjançant la corresponent clàusula addicional.

Novena.- Causes de resolució

Són causes de resolució del conveni:

a)La notificació expressa per part de l’ajuntament amb al menys dos mesos d’anticipació a la data 
prevista de resolució. 
b)El mutu acord de les parts.
c) L’incompliment de les seves clàusules per qualsevol d’ambdues parts.
d)Per qualsevol de les causes previstes legalment.

Desena.- Extinció del conveni

En cas que per motius justificats l’ajuntament manifesti expressament la voluntat de rescindir-lo abans 
de la seva vigència, caldrà que ho faci a través d’acord per part de l’òrgan competent a.  En aquest cas  
es liquidarà fins a final del més en que s’hagi acordat la mateixa.

L’Ajuntament podrà deixar sense efecte el present conveni i   requerirà l’adopció de la corresponent 
resolució per l’òrgan competent de l’Ajuntament, amb almenys dos mesos d’anticipació a l’aplicació de la 
baixa, que s’haurà d’especificar a l’acord.   En el termini màxim d’un mes el Consell Comarcal adoptarà 
l’acord  pertinent  per  tal  de  deixar  sense  efecte  el  conveni,  sens  perjudici  de  la  realització  de  la 
corresponent liquidació que s’aplicarà fins el final del més en  que s’hagi acordat la baixa.

En el cas que l’Ajuntament no donés compliment a les obligacions que li corresponen i això determinés 
la impossibilitat que el Consell Comarcal pugui dur a terme la seva actuació el podrà denunciar.  La 
denúncia del Conveni produirà efectes en el termini que s’acordi, el qual no serà, però, inferior a tres 
mesos, comptats des de l’endemà de la notificació de l’acord.

Onzena.- Naturalesa i resolució de discrepàncies

Aquest conveni té naturalesa administrativa. Les discrepàncies que puguin sorgir en la seva aplicació 
seran resoltes per acord de les parts i, quan la situació ho faci necessari, les parts poden acollir-se als 
tribunals de la jurisdicció contenciosa administrativa.

Dotzena.- Publicitat i Difusió

El conveni s’ha d’inscriure en el Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat, i 
s’ha de publicar al DOGC en un termini màxim de 15 dies hàbils des de la signatura. S’ha de donar 
publicitat de les aportacions efectuades d’acord amb el que preveu la llei 19/2014, de 29 de desembre, 
de transparència, accés a la informació pública i bon govern.

I per deixar-ne constància, en prova de conformitat, les parts signen aquest document.”
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SEGON. Notificar i emplaçar al Consell Comarcal del Bages a l'efecte de formalitzar el conveni, delegant en 
l’Alcaldia la representació municipal.

TERCER. Donar publicitat a la present resolució als efectes de transparència. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que lamenta no haver poder 
assistir a la comissió informativa, però veu correcta la proposta.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta conformitat en disposar una eina per 
tenir-lo més control del registre del cementiri, més quan els altres programes no complien les expectatives.

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta  que tampoc va poder estar a tota la  
sessió informativa i  desconeix si no existeix altres productes al mercat, si no es pot donar solució pel  gestor 
d’expedients, etc. 

4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que és una proposta de 
Conveni amb el consell comarcal del Bages, que ens servirà per poder disposar d’un sistema informatitzat per la 
gestió dels nostres dos cementiris, aquest programa ens ha de permetre accedir a les dades a la data de la  
signatura d’aquest conveni, i amb l’objectiu de fixar el cost inicial, l’Ajuntament fa constar que el nombre d’unitats  
d’enterrament a gestionar és de 1500 unitats per tant s’estableix 1.100,00 €. a cost anual inicial de servei. Existien 
altres productes no actualitzats, més cars i privats, no com el del consell comarcal que és públic.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

5.- Expedient 101/2022. MOCIÓ PER A L'ADHESIÓ DEL MUNICIPI D'ALCARRÀS A LA XARXA MUNICIPAL 
RAMADERO-CARNICA.

Vista  la  proposta  d’acord  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa  de  Governació  de  data 
25/01/2022.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El grup municipal  de JxCAT formula moció,  de conformitat  amb allò que preveu l'article 97 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, i proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció:

MOCIÓ PER A L'ADHESIÓ DEL MUNICIPI D'ALCARRÀS A LA XARXA MUNICIPAL RAMADERO-CARNICA.

El municipi d'Alcarràs compta amb unes explotacions ramaderes amb una producció de les més importants 
d'Europa, i aquest sector és un motor econòmic fonamental per al progrés de la nostra comunitat i per a la 
generació d'ocupació al municipi, la comarca del Segrià i la província de Lleida.

Vista la iniciativa per a la creació de la Xarxa Municipal Ramader-Càrnica, que es planteja dins del següent:

CONTEXT:
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1. El 2020 sector carni-ramader, es va embarcar, per primera vegada a la història, en un projecte 
comú que integra tota la cadena de valor,  prenent com a referència una important fita: el Consell 
Europeu del 21 de juliol de 2020 i la aprovació dels fons Next Generation EU.

2.  Des  de  llavors,  el  sector,  representat  per  les  Organitzacions  Interprofessionals  Asici,  Avianza, 
Intercun, Interovic, Interporc i Provacuno va adoptar una estratègia de lideratge propositiu, adoptant 
una  sèrie  de  compromisos  que s'han  convertit  en un projecte  de  Modernització  estructural  de  la 
Cadena de Producció i Transformació Càrnica-Ramadera en el Marc del Projecte de Fons Europeus.

3. Des de fa mesos, aquestes Interprofessionals han donat visibilitat a la cadena càrnica ramadera i 
als compromisos adquirits,  reivindicant la rellevància econòmica i  social per a la reconstrucció del 
nostre país davant del Govern i diferents forces polítiques.

4. L'important paper que ha jugat la cadena no es pot entendre sense la contribució de les empreses i  
els ramaders dels municipis espanyols i dels seus propis ajuntaments. Per reconèixer aquest esforç, el 
sector ha impulsat la creació de la Xarxa municipal Càrnica-Ramadera.

Considerant que interessa al municipi d'Alcarràs formar part del projecte pels següents

MOTIUS:

1. Com a ambaixadors de la cadena, els municipis participaran activament en la defensa d'un sector 
amb presència i rellevància al territori.

2. Podran fomentar la difusió del treball de les ramaderies i les empreses càrnies de la seva zona i la 
seva interrelació amb els seus homòlegs d'altres localitats.

3.  Podran  participar  activament  de  la  conversa  política,  defensant  els  interessos  d'un  sector  que 
aporta positivament a l'economia, la societat i la demografia del seu territori.

4. Tindran veu a través d'una plataforma visible davant de les autoritats.

5. Tindran visibilitat institucional i cap a l'opinió pública, així com davant del sector empresarial.

Considerant que la coincidència d'interessos per a la consecució dels següents:

OBJECTIUS:

1. Reivindicar la rellevància econòmica, social i demogràfica de la cadena càrnic-ramadera a través 
del territori espanyol, amb èmfasi al món rural.

2. La defensa de l'activitat càrnic-ramadera davant de l'opinió pública i les autoritats polítiques.

3. Donar visibilitat als municipis amb forta presència de la cadena carni ramadera.

4. Crear un espai de diàleg obert entre el sector i els municipis.

5. Fomentar la col·laboració publico-privada, fenomen cada cop més rellevant, teixint una plataforma 
que pretén ser duradora i  pot  conduir  a  una relació més estreta entre el  sector empresarial  i  els 
municipis.

6. Convertir  la xarxa en un actor de rellevància a la conversa sobre suport  al  món rural,  el repte 
demogràfic, i el suport als sectors productius a nivell nacional.

7. Reconèixer la rellevància econòmica, social i demogràfica de la cadena càrnic-ramadera a través 
del territori espanyol, amb èmfasi al món rural.
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En virtut de las competències atribuïdes per l’art. 25.1 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de Bases de  
Règim Local i l’article 66 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya.

Es proposa l'adopció del següent

ACORD:

Primer.-  Aprovar  una  declaració  institucional  mitjançant  la  qual,  en  virtut  dels  anteriors  antecedents, 
l'Ajuntament d'Alcarràs es posiciona a favor de la cadena càrnic-ramadera.

Segon.- Manifestar la seva conformitat per l’adhesió a la xarxa Municipal Ramader-Càrnica i comunicar aquesta 
resolució als efectes formals adients.
 
Tercer.- Donar publicitat a la present adhesió i els objectius de la Xarxa municipal Ramader-Càrnica, que es 
relacionen a la seu electrònica de la xarxa: https://redganaderocarnica.es/

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta aquesta moció és un clam 
de les nostres empreses ramaderes al nostre municipi, el consistori ens posem al costat d’un del puntals econòmics 
del nostre poble, Alcarràs poble capdavanter en la cria i engreix de animals de carn, vol estar en aquesta xarxa de 
municipis que recolzen aquest sectors. Aquesta adhesió ha de servir per continuar donant suport al món agrari i 
rural, defensa de l’activitat càrnic-ramadera davant de l’opinió pública i autoritats polítiques, qui no recorda els atacs 
a aquest sector per part de plataformes i de alguns polítics que no respecten el treball digne dels nostres ramaders.
Poder crear un espai de diàleg entre el sector i els municipis, Alcarràs és un municipi exemplar per el seu patronat  
del jove agricultor , així com de les jornades professionals d’aquestes activitats. Punt molt important reconèixer la  
seua rellevància econòmica , social  i  demogràfica,  Alcarràs ha sabut combinar la pagesia amb la ramaderia,  
aconseguint que molts joves continuïn les explotacions dels seus pares i padrins i hagin invertit en tecnologia,  
benestar  animal i  en la re valorització de les dejeccions,  aconseguint  un compost totalment  ecològic i  poder 
acomplir amb la seua totalitat el pla de dejeccions del govern. Ara més que mai cal estar al costat dels pagesos i en 
aquest  cas  ramaders  de  carn,  per  que  puguin  continuar  treballant  i  així  evitar  el  despoblament,  així  com 
l’abandonament de les terres per no trobar oportunitats al nostre territori.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta, conformitat amb la moció, que 
explica bé la proposta, creu que cal recolzar al 1 r. sector, ramaderia i agricultura, d’acord amb els objectius de la  
plataforma, cercar nous reptes, visualització institucional i recolzament a les empreses. Oferint-se per ajudar en les 
relacions amb el govern.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta conformitat, el poble ha creat serveis 
per les empreses agrícoles i ramaderes que cal potenciar per evitar la despoblació, tenim veïns que ocupen càrrecs 
representatius dels sectors a nivell nacional, com El Sr. Ricard Godia a Provacuno, s’han fomentat plantes de 
tractament de residus ramaders col.lectius, per tant són objectius que sempre s’han cuidat des de l’Ajuntament. 

4.-  El  regidor  portaveu del  grup municipal  d’ERC Sr.  Santi  Pelegrí  manifesta que evidentment  han de donar 
conformitat és un dels sectors principals que darrerament ha estat perseguit i  criminalitzat per part de l’opinió 
pública,  quan  els  nostres  ramaderes  sempre  han  estat  respectuosos  amb  el  medi  ambient,  la  qualitat  i  el 
compliment amb les normatives, per tant endavant amb les iniciatives proposades.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

6.- Expedient 465/2022.   MOCIÓ PER A LA COMMEMORACIÓ DEL DIA INTERNACIONAL DE LES DONES.  
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Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022 que consta a  
l’expedient.

Es proposa per l’Alcaldia, i el ple aprova per unanimitat, incloure a l’ordre del dia la següent moció per raons 
d’urgència. 

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  d’ERC  formula  moció,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, 

Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció, que dona lectura la regidora Sra. 
Marta Morreres:

MOCIÓ PER A LA COMMEMORACIÓ DEL DIA INTERNACIONAL DE LES DONES.

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Com cada any,  el  8 de març commemorem el  Dia Internacional  de les Dones,  una data d’homenatge als 
moviments a favor del s drets de les dones i de reivindicació per continuar fent evidents les desigualtats de 
gènere. Una reivindicació que hauria d’impregnar cada dia de l’any dins i fora de les administracions.

Ja fa dos anys que va començar la pandèmia del coronavirus, un temps en què s’ha fet evident l’enorme 
importància del sector de les cures, tradicionalment feminitzat i amb molt poc reconeixement social i econòmic. 
malgrat això, això no ha acabat amb la precarització ni amb la falta de prestigi. De fet, les dones que treballen  
en aquest àmbit han estat unes de les més afectades per la crisi.  Però no ha estat l’únic: en conjunt, les  
situacions de vulnerabilitat que pateixen les dones s’han agreujat. Segons l’últim informe de Govern, la bretxa 
salarial entre homes i dones se situa en un 22,2% a Catalunya, mentre que al País Valencià, a les Illes i la 
Catalunya Nord suposa un 21,6%, un 15,9% i un 13%, respectivament. Això es tradueix en què les dones 
cobren de mitjana entre tres i set mil euros menys a l’any que els homes; tenen pitjors salaris en tots els nivells 
formatius;  només  un  10%  nones  accedeix  als  llocs  de  direcció  i  gerència;  són  penalitzades  en  l’àmbit 
professional  quan  són  mares  i  pateixen  una  major  precarietat  laboral,  la  qual  cosa  es  tradueix  en  una 
feminització  de  la  pobresa  i  en  un  atemptat  contra  la  seva  independència  personal.  Cal  que  prenguem 
consciència que és una qüestió fonamental i estructural i que hi hem de dirigir l’acció política.

A més  d’això,  el  mercat  del  treball  productiu  expulsa  o  precaritza  moltes  dones  pel  fet  que  assumeixen 
majoritàriament les cu res familiars. Si volem acabar amb aquesta injustícia, així com assegurar que les dones 
tinguin dret a accedir a totes les feines i gaudir de temps de lleure i participació de la mateixa manera que els
homes, cal apostar per permisos de maternitat i paternitat iguals i intransferibles.

Aquest és un pas important cap a la corresponsabilitat, però n’hi ha d’altres. Des de la Conselleria d’Igualtat i 
Feminismes s’estan tirant endavant polítiques de conciliació de la vida laboral,  personal i  familiar, com per 
exemple el servei públic de cangurs. I els ajuntaments, com a institucions més properes a la ciutadania, també 
hem d’impulsar canvis que facin ciutats més amables amb la ciutadania i amb la vida. Per exemple afavorir la 
implantació d’horaris més racionals que permetin cobrir les necessitats socials i personals. El te mps també és 
una mesura de llibertat, equitat i benestar.

I si parlem de llibertat cal seguir reivindicant el dret de les dones a decidir sobre el seu cos i el dret a una 
maternitat lliure i segura. Això vol dir per exemple garantir el dret d’avortar a qualsevol del país i vet llar també 
perquè les dones joves a partir de 16 anys ho puguin fer lliurement i de manera segura i legal.

Finalment,  no podem oblidar  que estem immersos en una cultura hereteu patriarcal  que massa sovint  es 
tradueix  en  actes  de  violències  masclistes.  I  ho  diem  en  plural  perquè  la  violència  sexual,  la  violència 
econòmica, la violència simbòlica, la violència institucional i la violència vicària són diferents expressions de la 
violència masclista, que pateixen les dones pel simple fet de ser-ho. Les hem de combatre-les fins a eradicar-
les.
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Per tots aquests motius, per continuar contribuint a una societat més justa i igualitària de dones i homes lliures  
avui  i  cada dia de l’any,  el  grup d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament d’Alcarràs proposa d’adopció dels 
següents:

ACORDS

Primer. Posar totes les eines de què disposa l’ajuntament al servei de la defensa dels drets de les dones i lluitar 
activament contra qualsevol expressió de discriminació i violència, en col·laboració amb les entitats de dones i  
feministes del municipi.

Segon. Aplicar la perspectiva de gènere en totes les actuacions de l’Ajuntament.

Tercer. Continuar treballant  per la prevenció de discriminació i  assetjament sexual  en qualsevol espai, fent 
especial incidència en l’àmbit laboral i els espais d’oci nocturn.

Quart.  Col·laborar  amb les empreses del  municipi  en l’elaboració de plans d’igualtat  que facin  possible  la 
reducció de la bretxa salarial.

Cinquè. Impulsar accions per reduir la pobresa femenina. En aquest sentit, implementar polítiques que ajudi n a 
reduir els casos de pobresa energètica que, de manera molt majoritària, afecten dones grans que viuen soles.

Sisè.  Impulsar  una  proposta  municipal  que  garanteixi  el  dret  legal  a  l’accés  lliure  i  gratuït  als  productes 
menstruals reutilitzables

Setè. Regular l’aplicació/Valorar la possibilitat d’aplicar un permís menstrual per a les persones menstruants de 
l’Administració local per si aquestes necessiten acollir-s’hi.

Vuitè. Impulsar la declaració d’ Alcarràs com a municipi feminista i adherir-se al Decàleg per a la construcció de 
ciutats feministes.

Novè.  Donar  suport  a  les  mobilitzacions  organitzades  per  l’entitat  feminista  del  municipi  i  treballar-hi 
conjuntament quan s’escaigui.

Desè. Comunicar aquests acords a les associacions de dones i col·lectius feministes del municipi, als grups 
polítics  al  Parlament  de  Catalunya,  a  l’Institut  Català  de  les  Dones  i  a  les  entitats  municipalistes.
Volem polítiques públiques que donin sentit i contingut a l’impuls dels valors feministes i així crear un registre 
de bones pràctiques en matèria de polítiques d’igualtat .

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que l’ajuntament ja disposa 
d’eines per dur a terme tot el que pretén la moció, o es presta pel Consell Comarcal o pels convenis amb la Creu 
Roja, recorda que l’Administració de l’Estat ha pressupostat un 14,4% més dels pressupostos assignats al Ministeri 
d’Igualtat, per tant creu que la moció no es necessària i s’abstindrà.
 
2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que esteu dividint els homes i les 
dones. Criminalitzeu a l’home gratuïtament per treure un redit electoral i em sembla que no és correcte.  Aquest 
debat S’ha convertit en una politització total que ha portat a una desacreditació de la causa. Al final impera una 
dictadura feminista i la gent s’ha cansat del “portavoces” i “portavozas” i lo dels “miembros” i “las miembras.  Jo 
escolto a les dones del meu entorn i veig que els agrada que se les valori per la seua vàlua, no pel fet de ser dona. 
Les dones són més intel·ligents que els homes. Tenen un sext sentit. No se perquè ho porteu a l’extrem de la 
victimització.  Si  el  col·lectiu  feminista  es  reuneix  per  arreglar  desigualtats  que  encara  existeixen  em sembla 
perfecte. Però si es per a viure del tinglado com es fa amb el Ministeri d’Igualtat amb 525 milions d’euros de 
pressupost. Doncs està clar que per aquí no anem bé. 

3.- La regidora del grup municipal de JxCAT Sra. Ester Ibars, manifesta que són conformes amb la defensa de les 
polítiques en defensa de les dones i de gènere, es fan moltes actuacions des de l’Ajuntament, treballem amb 
d’altres regidories i programes involucrats en polítiques d’igualtat, amb els punts liles, en fesa major per punts 
segurs i lliures respecte a les relacions sexuals. Pel que fa el pla d’igualtat estem adherits al Consell Comarcal, 
tenim mancances de recursos humans per desenvolupar un de propi, més durant la càrrega de treball per la 
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pandèmia. També es va acabar el protocol d’assetjament que no estava finalitzat. Al ser municipi capçalera de 
comarca no poden gaudir molts recursos, però no obstant es fa des de l’àrea de la dona polítiques programades,  
com per exemple el projecte Sara convingut amb la Creu Roja per la inserció laboral de dones en atur per lluitar 
contra la pobresa femenina. Estem disposat a participar el propostes. Des de els serveis socials també s’ajuda amb 
la pobresa energètica des de el Consell Comarcal (296 atencions prestades a Alcarràs), i amb d’altres polítiques 
com la distribució de copes menstruals en centre educatius i d’altres com la protecció al maltractament des de el  
Consell  Comarcal.  L’Alcalde  puntualitza  que  durant  la  pandèmia  aquests  casos  de  pobresa  energètica  i 
maltractaments han tingut un repunt fora de l’habitual. 

4.- La regidora del grup municipal d’ERC Sra. Marta Morreres, li sorprèn la resposta de la regidora Sra. Gemma 
Escar ja que si les diferents administracions estan treballant en polítiques de gènere, no sap perquè s’absté.  La 
Sra. Escar li respon que si des de l’ajuntament i les administracions ja es fan actuacions no cal donar més toms, es 
fa el que es pot fer.

La Sra. Morreres continua responent al Sr. Ezquerra, dient que si a les dones se'ns valorés per la nostra vàlua no hi 
haurien màrquetings en l'oci nocturn com els que hi ha "entrada gratuïta per a les noies/dones". Ens sentim el 
producte de la nit. Això passa actualment i cal canviar-ho.  El Sr Ezquerra respon que és una moció que va als 
extrems quan ja es van actuacions, no cal enfrontaments.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova pels  vuit  vots a favor dels  regidors dels  grups municipals  d’ERC i  JxCAT i  dos abstencions dels 
regidors dels grups municipals del PSC i de SA. 

7.- Expedient 467/2022. MOCIÓ DE SUPORT EN DEFENSA DEL SECTOR AGRARI I DEL MÓN RURAL

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022 que consta a  
l’expedient.

Es proposa per l’Alcaldia, i el ple aprova per unanimitat, incloure a l’ordre del dia la següent moció per raons 
d’urgència. 

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  d’ERC  formula  moció,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, 

Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció, que dona lectura el regidor Sr. 
Santi Ribes:

MOCIÓ DE SUPORT EN DEFENSA DEL SECTOR AGRARI I DEL MÓN RURAL

La situació sanitària va estroncar les mobilitzacions en defensa del món rural i del sector agrari que molts 
vàrem emprendre, sota els lemes “salvem la pagesia, defensem el món rural” i “per uns preus justos”; per 
millorar les condicions de vida dels pobles de Catalunya i dels agricultors i ramaders catalans. 

L’organització professional  agrària Joves Agricultors i  Ramaders de Catalunya- JARC i la Coordinadora de 
Organizaciones  de  Agricultores  y  Ganaderos-COAG,  proposen  a  tots  els  Ajuntaments  catalans,  Consells 
Comarcals,  Diputacions i  demés entitats i  organismes que vulguin recolzar l’existència d’un món rural  viu, 
donar suport al manifest del moviment “20M-Rural Junts pel Camp”. 

MANIFEST: 
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La situació del medi rural, en risc de despoblament, es troba afectat per un dèficit de serveis públics i privats;  
una PAC insuficient per resoldre els principals problemes que determinen la renda dels homes i les dones del 
camp, la pèrdua d’agricultors@s i ramaders@s, uns preus que no cobreixen els costos de producció, la falta 
d’ingressos,  les  dificultats  per  a  la  incorporació  de  joves  a  l’agricultura,  les  dificultats  dels  professionals 
autònoms i el comerç local, i polítiques públiques amb una visió urbana allunyada del medi rural i que suposen 
continuats atacs a la gent del camp.
 
Una  legislació  ambiental  excloent  i  sense  visió  social,  una  llei  de  benestar  animal  desorientada,  una 
problemàtica insatisfeta en matèria d’aigua, un menyspreu per la ramaderia afavorint l’expansió sense control 
de la fauna salvatge, noves inversions especulatives que provoquen més despoblament en el medi rural, entre 
altres molts motius, són problemes als que s’han de donar solució.
 
Atac directe a l’activitat cinegètica, que òbvia els impactes negatius que tindria l’abandonament de la caça 
sobre la biodiversitat,  les espècies amenaçades, els ecosistemes, els accidents de trànsit,  l’agricultura i  la 
ramaderia, la transmissió de malalties, l’abandonament rural, així com els efectes econòmics que suposaria 
per l’erari públic deixar de realitzar controls poblacionals a través de les accions cinegètiques.
 
Tot això, suposa una constant falta de respecte i consideració a totes les persones del món rural, veritables 
guardians  i  conservadors  del  medi  ambient,  i  eix  central  de  qualsevol  política  que vulgui  posar  fre  a  la 
despoblació.
 
Els agents del medi rural, exigim una necessària convivència i respecte del món urbà i rural, on les polítiques 
s’adaptin a les necessitats de tots@s els ciutadans, i on no es confongui medi ambient i conservació amb 
abandonament  i  prohibicions,  repte  demogràfic  amb despoblament,  animals  auxiliars  i  de  producció  amb 
mascotes; i tradicions amb modes efímeres. 
 

PRINCIPALS REIVINDICACIONS:

 Serveis socials, plans formatius i d’ocupació adequats per als nostres pobles. 
 Establir energies renovables buscant el menor impacte al territori i compensant pels perjudicis. 
 Pla de xoc davant l’increment de costos de producció agraris (bonificar la compra de gasoil, adobs i 

altres). 
 Aplicació  de  la  Llei  de  la  Cadena Alimentària  per  garantir  que  els  preus  cobreixin  els  costos  de 

producció. 
 Ajuts  agraris  que  compensin  les  inversions  mediambientals,  de  benestar  animal  i  seguretat 

alimentària. 
 Controlar que les importacions de tercers països compleixin amb les mateixes normatives que ens fan 

complir als pagesos i ramaderes de la Unió Europea. 
 Promoció i defensa de l’activitat cinegètica com a mesura de control de la fauna salvatge. 
 Condicions de contractació laboral que permetin la temporalitat i estacionalitat intrínseques del sector 

agrari. 
 Assegurances agràries assumibles econòmicament. 
 Reducció de les tarifes elèctriques i aplicació de la doble potència per al sector agrari, tal com preveu 

la llei. 
 Facilitats per als joves que es volen incorporar al sector agrari, així com per a totes les dones, que 

acostumen a tenir-ho encara més difícil.  
 Pla de promoció de l’agroturisme generant riquesa al medi rural, però respectant l’activitat agrària. 

MOBILITZACIÓ 
✓ Diumenge, 20 de març de 2022 a MADRID (convocada per COAG-20M RURAL, JUNTS PEL CAMP) 
 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Alcarràs s’afegeixi als següents, 

ACORDS: 

1.- Fem una crida al conjunt de la societat catalana a mobilitzar-se per defensar el sector agrari i el món rural,  
sumant-se al moviment “20M Rural Junts pel Camp”. Volem pagesos i ramaders que continuïn als seus pobles 
produint aliments per a tots i totes. Així mateix, instem al govern espanyol a modificar les seves polítiques per 
preservar el món rural en risc de desaparèixer. 
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2.- Ens comprometem a col·laborar, participar i promoure l’adhesió a la mobilització del diumenge 20 de març 
de 2022 a Madrid (organitzada pel moviment “20M Rural Junts pel  Camp”); i  accions que s’organitzin per 
defensar que al món rural es pugui viure dignament, que se´l respecti i que sigui comprès des del món urbà. 

3.- Comunicar el següent acord al moviment “20M Rural Junts pel Camp”, i a l’organització professional agrària 
Joves Agricultors i Ramaders de Catalunya-JARC.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta totalment d’acord amb tots 
els punts, hem de defensar els sector primari que és el principal al municipi.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que la moció es molt important pel  
nostre territori, recupera el moviment iniciat l’any passat amb el lema “salvem la pagesia”, creu que igual com fan 
algunes comunitats de regants l’ajuntament hauria de facilitar autocars i fomentar l’assistència a la manifestació 
prevista a Madrid. Es molt important salvaguardar el territori, les polítiques agràries, evitar els increments de costos, 
especialment disparats en el sector ramader, i vetllar pels preus, el Govern ha de vetllar que es compleixin les lleis 
per evitar les vendes a pèrdues.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés es manifesta a favor, cal remarcar que 
es necessari que s’apliqui la llei de la cadena alimentària, per garantir la recuperació dels costos de producció, una 
norma que encara no es efectiva,  eliminar  les vendes a pèrdues,  Recorda que a més ara tenim problemes 
climatològics,  cal  que  la  Generalitat  pagui  amb  rapidesa  les  afectacions  cobertes  per  assegurances 
meteorològiques, tot  ajuda, com cal  evitar la criminalització i  persecució de la pagesia per la contractació de 
temporers, que sembla una persecució a traficants més que inspeccions laborals. S’han d’aturar i confiar amb la 
bona feina dels nostres pagesos, tots compleixen la norma, poden haver errors en el control o fraus que la propietat 
seguretat social hauria de comprovar i no carregar contra les víctimes. Ningú vol contractar treballadors sense 
papers. Cal modificar els canals de control per evitar les contractacions irregulars.  

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
pels vuit vots a favor dels regidors dels grups municipals d’ERC i JxCAT i dos abstencions dels regidors dels grups 
municipals del PSC i de SA. 

8.- Expedient 479/2022. MOCIÓ EN RECONEIXEMENT A LA DIRECTORA CARLA SIMÓN 

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022 que consta a  
l’expedient.

Es proposa per l’Alcaldia, i el ple aprova per unanimitat, incloure a l’ordre del dia la següent moció per raons 
d’urgència. 

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  d’ERC  formula  moció,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, 

Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció, que dona lectura la regidora Sra. 
Laia Sisó.

Moció en reconeixement a la directora Carla Simón 
 
El passat 16 de febrer de 2022 la pel·lícula “Alcarràs” de la directora Carla Simón va guanyar l’Os d’Or en la  
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72ª edició del Festival Internacional de Cinema de Berlin (la Berlinale). Aquest ha esdevingut un fet insòlit en la 
historia del cinema català ja que és el primer cop en la seva historia que guanya una pel·lícula rodada en 
català. 

A més d’això, aquesta està ambientada en el nostre poble, Alcarràs, i la seva la trama consisteix en un drama 
rural familiar sobre la desaparició de les activitats agrícoles, que gira al voltant de la intenció d'instal·lar   plaques   
solars     en una parcel·la agrícola dedicada fins ara al cultiu de fruiters, empenyent els membres de la família 
Solé a retrobar-se.
  
Una altre tret remarcable, és el seu repartiment,  format per intèrprets no professionals del territori  lleidatà, 
concretament de les comarques de Ponent. Segons la directora, Carla Simón, aquesta decisió es va dur a 
terme per trobar persones que treballessin la terra i parlessin   català nord  -  occidental  .  
  
Finalment, el rodatge va començar l'1 de juny de 2021 al terme d'Alcarràs, amb el rodatge restringit a l'estiu     a 
causa de l'estacionalitat de l'escenari de la pel·lícula relacionat amb l'època de collita del   préssec  .   Part de la 
pel·lícula també va rodar-se en d’altres indrets del territori de Ponent i el Baix Segre.
 
Cal destacar que el jurat la va distingir per les "extraordinàries interpretacions, des d'actors infantils fins a actors 
de 80 anys", i per la capacitat de "mostrar la tendresa i la comèdia de la família i el retrat de la dependència de 
la terra", en paraules del seu president.
  
Així  doncs,  pels  motius  antecedents  exposat  en  els  que  destaquem  els  que  cal  destacar  la  gran  fita 
aconseguida per la directora Carla Simón pel ressò internacional del poble d’Alcarràs, de la llengua catalana i 
de la greu crisi del món rural i el sector agrari tant en el nostre poble així com en tot el territori de les comarques 
de lleida i arreu del Catalunya. 
 
Des del grup municipal d’ERC d’Alcarràs demanem el següents

ACORDS:

Primer. Que l’Ajuntament dediqui un reconeixement especial a la directora Carla Simón. 

Segon. Que l’Ajuntament posi el nom de Carla Simón en un dels espais municipals ja sigui un carrer, plaça, 
sala, etc. 

Tercer. Que l’Ajuntament organitzi un cicle dedicat a les arts escèniques amb el nom de la directora Carla 
Simón. 

Quart. Que en la propera Festa Major en sigui la pregonera. 

Cinquè. Que l’equip de govern junt amb la resta de grups municipals treballem conjuntament perquè això sigui 
possible juntament amb que la preestrena de la pel·lícula es faci al nostre poble.  

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal d’ERC Sra. Laia Sisó afegeix que volem donar-li les gràcies a la Carla  
Simón per apostar pel poble, la seva gent i la seva feina, gracies per donar-nos a conèixer, així com la nostra feina i 
per haver impulsat el català al món. Moltes gràcies Carla.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que estan contents i orgullosos 
perquè la pel·lícula ha situat el nostre poble al mon i per defensar la nostra llengua, per tant estarà d’acord amb tot 
el que s’acordi pel seu reconeixement.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que està totalment a favor de la 
proposta, vol felicitar als actors i actrius que han participat i que han mostrat la essència del nostre territori. Afegeix 
que es van trobar dilluns passat i en relació a l’assumpte es va acordar amb SA i ERC que farien una comissió per 
parlar de com es faria l’homenatge, una reunió cordial, en la que es van emplaçar per tornar a parlar i en canvi ara  
es troben amb una moció presentada sense acord previ, però no obstant votaran a favor perquè tots estem d’acord.

La regidora d’ERC Sra. Laia Sisó respon que la moció s’havia presentat abans de la reunió i estan d’acord amb 
crear una comissió per parlar cordialment de l’assumpte.
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4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés coincideix en que va haver una reunió 
distesa, l’assumpte ens uneix a tots, vol fer un agraïment a la Carla Simó que ens fa saltar a la fama, tots els mitjans 
i totes les xarxes socials s’han interessat per saber on i que fem a Alcarràs, ens fa una campanya publicitària 
impagable, és una oportunitat pel nostre comerç i serveis, cal etiquetar el nom d’Alcarràs, cal aprofita-ser per les 
associacions i productors ramaderes i agrícoles de primera qualitat, ens ha posat al món. Remarca que sigui una 
dona i jove, cosa que li dona més valor, que els actors fossin amateurs, els nostre veïns, que es fes en català en  
dialecte de Lleida, cosa ens honora i dona orgull. Han inclòs una partida simbòlica al projecte de pressupost pel  
reconeixement de la Carla i anuncia que ha estat convidat, com Alcalde d’Alcarràs, a la entrega del premí que es 
farà al Palau de la Generalitat  i a la estrena que es farà el 23 d’abril, que lluitarem perquè es faci aquí. El regidor 
Gerard Serrà informa que s’està parlant amb la productora per la presentació o per fer algun altre acte.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 10 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
pels vuit vots a favor dels regidors dels grups municipals d’ERC i JxCAT i dos abstencions dels regidors dels grups 
municipals del PSC i de SA. 

9.- Expedient 496/2022. MOCIÓ PER LA CREACIO DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE SUGGERIMENTS I 
RECLAMACIONS A L’AJUNTAMENT D’ALCARRÀS.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022 que consta a  
l’expedient.

Es proposa per l’Alcaldia, i el ple aprova per unanimitat, incloure a l’ordre del dia la següent moció per raons 
d’urgència. 

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  de  SA formula  moció,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, 

Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de les següents mocions:

MOCIÓ  PER  LA CREACIO  DE  LA COMISSIÓ  ESPECIAL  DE  SUGGERIMENTS  I  RECLAMACIONS  A 
L’AJUNTAMENT D’ALCARRÀS

Des de Sempre Alcarràs proposem la creació d’una comissió Especial de suggeriments i reclamacions que 
tingui representació de tots els grups municipals i pugui supervisar l’actuació de l’Ajuntament en relació a les 
reclamacions plantejades per la ciutadania.

Aquesta Comissió de Suggeriments i Reclamacions hauria de donar comptes al Ple de l’Ajuntament “de les 
queixes presentades i  de les deficiències observades en el  funcionament dels diversos serveis municipals 
mitjançant un informe mensual”, que inclouria també aquelles reclamacions que no hagin estat contestades per 
l’Ajuntament.

La  proposta  tracta  de  garantir  que  les  relacions  entre  l'administració  i  els  administrats  siguin  d'una  bona 
qualitat. Aquesta Comissió hauria de rebre còpia de totes les queixes, reclamacions i suggeriments que els 
ciutadans facin arribar a l'Ajuntament, analitzant-les per tal de cercar les solucions en cas que sigui possible, de 
forma semblant a com funciona la Sindicatura de Greuges.

L’objectiu de la proposta és “millorar la participació ciutadana, enfortir  els drets dels veïns i  usuaris,  i  que 
s’analitzin correctament els seus suggeriments i  queixes”.  Aquesta comissió també podrà realitzar informes 
extraordinaris en casos que es considerin urgents o greus”. 

Aquesta comissió només és obligatòria en els municipis amb més de 250.000 habitants o en les capitals de 
província encara que tinguin menor població, però nosaltres creiem que sense aquest organisme “es perd la 
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fiscalització d’aquestes reclamacions dels veïns, que moltes vegades queden sense resposta”. A més, volem 
indicar que malgrat no és obligatòria per a municipis que no compleixen els requisits abans esmentats, tenim 
moltes poblacions que han acordat la creació de la comissió, entre elles i a mode d’exemple: Teià, Valls, Sant 
Cugat, Calafell o La Garriga.

Volem insistir  que una administració local  transparent,  oberta i  pròxima a la ciutadania “ha de dotar-se de 
mitjans suficients per a poder autoavaluar-se i millorar el servei que presta” al seu veïnat.

És per aquests motius que el Grup Municipal de Sempre Alcarràs proposa que el Ple de l'Ajuntament d'Alcarràs 
prenguin els següents

ACORDS: 

Primer. La creació d’aquesta comissió especial de Suggeriments i reclamacions. 

Segon.  La  convocatòria  de  les  reunions  pertinents,  amb  tots  els  grups  municipals,  per  tal  d’elaborar  el 
reglament per al seu bon funcionament i la posterior aprovació  pel Ple.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta conforme en tot el que sigui 
fer més transparent a l’Ajuntament.

2.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que dona l’enhorabona a SA per 
presentar la moció, però estan sorpresos perquè mentre va ser Alcalde i va forma part de l’equip de govern no va  
ser capaç d’aprovar una comissió com la que demana la moció. Sota el paraigües de insistir en una administració 
transparent i eficient resulta que fins ara que remenava les cireres podia decidir o no el que ara no pot decidir. Això 
no els agrada i  per  això no la recolzarà.  També perquè el  que es pretén es aturar  el  bon funcionament  de 
l’Ajuntament, creu que aquest tipus de comissions funciona en petits municipis o no hi ha volum de instancies o en 
municipis molt grans o tenen molts empleats per atendre-les. Tenim els tècnics suficients per donar solucions, i si és 
per donar respostes polítiques li demana que utilitzi les xarxes les comissions o els plens per manifestar si no  
l’agrada. Insisteix que no estem en posar pals a les rodes, de hem de donar serveis als ciutadans, sabem el que 
hem de fer, les instàncies estan degudament contestades i sinó s’ha d’insistir perquè es responguin. Però estan 
d’acord en incrementar el volum de feina per fer aquesta comissió.

El Sr. Ezquerra respon que es curiós que no es tingui ganes de de controlar al govern, no volen fer oposició, volem 
la màxima transparència des de el dia 2 de desembre passat que no fan plens ordinaris i es fan poques comissions.  
Per això proposa una reunió mínima mensual,  sol amb polítics per respondre les instàncies que no precisen  
informes tècnics, sempre ha volgut tenir una comissió així com la relacionada amb les factures, per evitar trobar-nos 
amb les sorpreses que es van trobar amb el canvi de govern,  cosa que volia fer durant la legislatura, però que no  
va poder fer per la punyalada drapera que li van donar. Estem per ajudar, per parlar i recolzar als tècnics, el govern  
actual està en minoria no està legitimitat, però si no el volen fer, tampoc cal que responguin així.

El Sr. Pelegrí li demana que no tergiversi les seves paraules, no volen posar pals a les rodes, no pot actuar amb 
ressentiment i colera, perquè no ho va fer quan era alcalde. Fiscalitzem al govern però no d’aquesta manera, ens 
hem de recolzar amb els tècnics que tenen un criteri objectiu i especialitzat, la gran majoria són  temes tècnics,, no 
polítics, per evitar clientelisme. Es més no votaran en contra sinó que s’abstindran, però per haver estat alcalde no 
les pot donar lliçons de transparència.

El Sr. Ezquerra replica que ja ha explicat quan la volia fer, no actua amb ressentiment, amb tot el que l’han fet, i fins 
i tot durant la pandèmia han tingut transparència, i no accepta cap acusació de clientelisme.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que per atendre la moció 
ens faltaria personal per atendre la estructura de la comissió. Sap, perquè ha estat alcalde, que amb la feina que hi 
ha falta temps als polítics i als tècnics per atendreu tot, per encara donar més feina. L’equip de govern filtrem les  
queixes que sempre n’hi ha, però no podem posar més personal, després es queixarien de l’elevat cos que te al  
pressupost. Creu que el Sr. Ezquerra ja fiscalitza prou, ha presentat més de cent instancies, el que es fa es un cant  
de sirenes, populisme, hem de ser realistes i ajustar-nos a la estructura que tenim. Considera que estan legitimats 
per fer govern, res de punyalades draperes, recorda que va ser el seu grup el que va marxar del govern, no es pot  
tractar així als altres partits, i no es com es manifesta al ple, no es normal que a les comissions s’hagin de suportar 

21

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

L9
T4

C
G

L6
Q

3C
X3

4X
A5

FH
M

55
4R

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

lc
ar

ra
s.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
1 

de
 2

7 



 

tons elevats i menys preus.

El Sr. Ezquerra respon que vol ser igual de clar, va ser alcalde un any i mig, en tant poc temps no es podia canviar 
tot, no creu que calgui més personal sinó més treball pels regidors, sempre es queden instancies al limbo. Es  
evident  l’enroc,  respon  que  se  li  responen  ara  instancies  presentades  al  novembre  passat.  Amb  respostes 
genèriques, es una vergonya.

La Primera Tt. d’Alcalde Sr. Ester Ibars manifesta que queda palès que la comissió es per supervisar, no per ajudar 
o col·laborar, els polítics no som tècnics, que ens ajuden a prendre decisions i recorda que solament l’Alcalde té 
una dedicació del 100% de la jornada, la resta tenim diferents dedicacions parcials, tots som polítics. 

L’Alcalde Sr. Jordi Jané reitera que ara resultarà que en 2,56 anys hem de fer tot, creu que es vol liar la troca, tots 
fem política, hem contestat 80 de 100 instàncies, l’hem facilitat informes, 30 o 40 factures, etc, i encara demana 
més transparència?.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, es 
rebutjada pels 4 vots en contra del grup municipal de JxCAT, amb 4 vots d’abstenció dels regidors d’ERC i 3 
vots a favor dels regidors dels grups municipals de SA i del PSC.

B) PART DE CONTROL

10.- Expedient  JGL/2021/2022 diversos. COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN. 
 
 
Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022. 
 
L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent: 
 
 
Expedient  JGL/2021/24. Núm. 24/2021. Acta sessió ordinària del dia 09/12/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior:  Ordinària celebrada el dia 18 de novembre de 2021.
2.-  Expedient  1004/2020.  Proposta  d’informe  favorable  per  la  implantació  de  projectes  de  plantes  solars 
fotovoltaiques al terme municipal d’Alcarràs. 
3.- Expedient 1976/2021 i 2189/2021. Modificació d'ordenança fiscal general reguladora de preus públics: preu 
públic activitat esportiva i lúdica de pista de gel
4.- Expedient 1804/2019. Aprovació de conveni de col·laboració entre el Patronat de promoció econòmica de la 
Diputació  i  l’Ajuntament  per  al  finançament  de  l’operació  “bio-hublab”,  que  forma  part  del  “PECT 
Green&Circular”, presentat a la convocatòria per a la selecció de projectes d'especialització i  competitivitat 
territorial (PECT) emmarcats en la ris3cat i en el programa operatiu FEDER de Catalunya 2014-2020. 
5.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’Alcaldia, del 1301/2021 del dia 19/11/2021, al 1372/2021 
del dia 09/12/2021. 

Expedient  JGL/2021/25. Núm. 25/2021. Acta sessió ordinària del dia 16/12/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior:  ordinària celebrada el dia 09 de desembre de 2021.
2.- Expedient 160/2021. aprovació justificació subvenció directa o nominativa  les AMPA.
3.- Expedient 1685/2020. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa Associació Amics del  Cavall 
d’Alcarràs.
4.- Expedient 569/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa a entitats esportives.
5.- Expedient 1835/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa esportiva. Sr. Jordi Fontanals 
Pelegrí campionat del món de pesca.
6.-  Expedient  2033/2019  –  06/2020  –  2034/2019  –  527/2020.  Aprovació  justificació  subvenció  directa  o 
nominativa de les AMPA 2019-2020.
7.- Expedient 1001/2020. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. Social. Afanoc.
8.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’alcaldia, del 1373/2021 del dia 10/12/2021, al 1393/2021 
del dia 16/12/2021. 
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Expedient  JGL/2021/26. Núm. 26/2021. Acta sessió extraordinària del dia 23/12/2021.
 
1.- Expedient 348/2021. Adquisició directa al SAREB de magatzem per la brigada de serveis comunitaris.

Expedient  JGL/2022/01. Núm. 01/2021. Acta sessió ordinària del dia 27/01/2022.
 
1.- Aprovació acta anterior:  Ordinària celebrada el dia 16 de desembre de 2021 i Extraordinària celebrada el 
dia 23 de desembre de 2021.
2.- Expedient 143/2022. Aprovació la liquidació corresponent a l’any 2020 i estat de comptes de  la concessió 
del servei d’aigua i clavegueram presentat per AGBAR, Sociedad General de Aguas de Barcelona, S.A.U.
3.- Expedient 136/2022. Aprovació de protocol sobre l'ús arma PIEXON JPX 
4.-  Expedient 200/2021.  Ampliació del  servei  de recollida de voluminosos delegat al  Consell  Comarcal  del 
Segrià.
5.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’alcaldia, del 1394/2021 del 17/12/2021, al 1450/2021 del 
30/12/2021, i del 001/2022 del 03/01/2022 al 069/2022 del 26/01/2022. 

Expedient  JGL/2022/02. Núm. 02/2022. Acta sessió extraordinària del dia 04/02/2022.
 
1.- Expedient 70/2022. Concessió de subvenció directa o nominativa a club futbol Alcarràs.
2.- Expedient 947/2021.  Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. Associació 50 i Mes.
3.- Expedient 909/2021 i 936/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa Entitats Socials. 
4.- Expedient 329/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. Club de Bitlles d’Alcarràs.
5.- Expedient 321/2021. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. Club Patinatge d’Alcarràs.
6.- Expedient 622/2020, 231/2021. 232/2021. 233/2021. Revisió d’acord i aprovació de procés selectiu per la 
creació borses de treball per diferents adscripcions de personal al servei de la brigada municipal de serveis 
comunitaris.

Expedient JGL/2022/03. Núm. 03/2022. Acta sessió ordinària del dia 10/02/2022.

1.- Aprovació acta anterior:  Ordinària del dia 27/01/2022. i Extraordinària celebrada el dia 04/02/2022.
2.-  Expedient  226/2022.  potestats  administratives  de  caràcter  patrimonial.  estudi  béns  de  l’Església  per 
regularitzar la propietat. Reclamació cadastral de titularitat de la plaça Francesc Macià.
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’alcaldia, del 70/2021 del 26/01/2022, al 124/2022 del 
08/02/2022.

Expedient  JGL/2022/04. Núm. 03/2022. Acta sessió ordinària del dia 17/02/2022.
 
1.-  Aprovació acta anterior:  Ordinària del dia 10/02/2022.
2.-  Expedient  1371/2021.  Resolució  d’adhesió  a  la  segona  pròrroga  i  adquisició  de  renting  i  consums 
d’impressores a mitjançant de l’acord marc de l’ACM (exp. 2018.09).
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’alcaldia,  del  125/2022 del 09/2022, al  146/2022 del 
16/02/2022.

El Ple es dona per comunicat.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

11.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona compte dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs i preguntes del regidor del grup de S.A. Sr. Manel Ezquerra.
 
1ª Pregunta. Hauríem de treballar per buscar o intentar cercar la possibilitat de comprar els solars confrontants 
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de la plaça Major. Faríem més ampla la zona més cèntrica del poble, on hi acudim tots per diferents serveis. Si  
als anys 80 i 90 no hagués hagut un Ajuntament valent que gairebé va expropiar la casa del Quimo del Mateuet 
que havia aquí a la baixada davant de l’ajuntament, o el mateix a la cantonada que es va expropiar a la casa 
del Jaume Serra al xamfrà entre carrer Major i Antoni Costa, o si tirem més endarrere, la casa que tenim aquí al 
davant de l’ajuntament, la plaça de l’Església que a l’hora de construir-la nova se li va fer tirar endarrere uns 
metres. S’ha de ser valents,  a vegades s’ha de prendre decisions que no agraden a algú però beneficien 
l’interès general.  Per tant, com estan les converses per arribar a un acord amb els propietaris?. Sabeu i sou 
conscients que esteu en minoria i en aquestes negociacions el millor és que hi estem representats tots els 
grups municipals per tal d’evidentment tindre coneixement de causa per aprovar-ho.

Resposta: L’Alcalde respon que s’ha tingut contacte amb els dos propietaris, de moment un estaria disposat a 
negociar, l’altre en principi no l’interessa. Seria una actuació interessant per ampliar la plaça. Quan es tingui 
una informació més formada es donarà compte de la proposta en comissió informativa.

2º. Pregunta. Respecte als parcs fotovoltaics. Volem demanar que s’encarin els temes espinosos i no es deixi 
en mans de la politització on s’està portant per fer mal a l’adversari polític per un costat ni la d’amagar el cap 
sota l’ala per altre. Els temes importants s’han d’encarar i explicar a la ciutadania, els pros i les contres. I es 
d’obligació dels  servidors  públics  ponderar  les decisions buscant  l’interès general.  Malgrat  sabem que els 
afectats per on passa la línia són els que  pateixen les pitjors conseqüències i les contres. Els pros per l’interès 
general són molts. Hem de fer una reunió oberta al poble amb algun expert independent sobre que passa a 
Catalunya amb l’energia renovable, explicar les coses com estan. Amb aquests experts i amb un representant 
com a mínim de cada grup polític a dalt a la palestra per tal de respondre qualsevol pregunta de qualsevol 
ciutadà. Anant de cara amb rigorositat. 

S’han d’explicar coses com: Hi ha incidència en la Salut amb la línia de AT?, creieu que si fos perjudicial per a 
la salut,  ho hauríem permès ningú?, un Informe de la OMS, explica que diversos estudis d’universitats de 
prestigi expliquen que són innòcues per la salut.  Als Magraners, si fos perjudicial que estem fent tots els 
lleidatans i lleidatanes de no treure la subestació de Red Elèctrica dels Magraners?.  Altrament, el perquè es va 
decidir des de l’Ajuntament recolzar el projecte. Es va valorar que en lloc de tindre 80 parcs petits o mitjans 
repartits per tot el terme amb teranyina de torres que significaria escampats per tot el terme, que millor que fos 
en un sol lloc, en un latifundi amb un tipus d’agricultura industrial i un sol agrícola de baixa qualitat. Quina 
dependència d’energia de l’exterior tenim, el  que suposa i  suposarà.  En el  món en el  que vivim la nostra 
comunitat autònoma o país s’ha quedat a la cua. Ara després de diversos decrets d’urgència per la emergència 
climàtica al 2019 i el d’impulsió de les energies renovables aquest 2021. Tot amb uns bonics títols per tal de fer  
veure que feien des de la Generalitat. Ara tot és córrer perquè anem a la cua. Aquí tenim un 20% d’energia 
produïda amb renovables (de les quals la majoria la tenim hidràulica des de temps immemorials) davant del 38 
% que tenen de mitjana a Europa o el 49 % a la resta d’Espanya. Amb la geopolítica j els conflictes que tots  
veiem ens fem càrrec de la pèrdua de competitivitat que tenim i el risc d’entrar en una apagada. No dominem 
res. Si no ho fem nosaltres, ho faran altres per nosaltres. 

Els  ingressos que rebrà  el  poble per  aquesta  activitat  econòmica es poden repercutir  en polítiques  per  a 
garantir  i  salvaguardar la subsistència de les explotacions agràries familiars. Baixada d’impostos,  xarxa de 
camins, recolzament en la incorporació de joves etc. mil idees que poden sortir de tots i cadascun de nosaltres 
o dels que estiguin aquí en un futur. Volem continuar sent el poble amb els impostos més grans de la província i 
que no donin per renovar carrers ni camins?,  sabeu que per mantenir els serveis i no poder destinar gran cosa 
a inversions, només per això s’hauran de pujar impostos?. Tenim un gran dèficit d’infraestructures. Per exemple 
amb el món de l’esport. El poble ha crescut i encara que no ho sembli les entitats esportives tenen un veritable 
dèficit d’horaris per fer us del poliesportiu, sabeu que val 1.000.000€ fer un nou poliesportiu?. Tothom demana 
un altre vas a les piscines, sabeu quan costa ampliar les piscines?…tenim un gran xarxa d’entitats culturals 
amb moltes idees a les que donar suport, com ho pensem fer?… tenim una xarxa de camins fets malbé, uns  
carrers i voreres que necessiten unes reparacions urgents i per no parlar d’un projecte compartit per totes les 
forces  municipals  de  tirar  endavant  un  centre  (Biolab)  el  qual  podríem dir  que  es  tractarà  de  fomentar  i 
d’investigar tots els subproductes que generem a la nostra terra que podria convertir-se en oportunitats de feina 
i  de negoci  per als  nostres joves. Sabeu que tenim una bonificació  del  25 % durant  quatre anys als que 
implantin fotovoltaica en teulada. Situant-nos com un poble capdavanter amb aquestes ajudes. Sabeu que amb 
aquests ingressos podríem augmentar les ajudes i  en canvi,  sense aquests  ingressos es farà insostenible 
mantenir-los  o  per  quadrar  pressupostos  s’hauran  de  pujar  els  impostos?.  Tot  això  com  ho  podem tirar 
endavant sense diners?, si hem entrat en una fase que les despeses gairebé superen els ingressos, que millor 
que concentrar les possibilitats de parcs solars en un sol lloc que a més es tracta d’un latifundi que no genera la 
diversificació que generen les empreses familiars al territori. 
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A aquestes si que les hem de salvaguardar i gràcies a la pel·lícula, encara que paradoxalment tracti de la 
instal·lació d’uns parcs en una finca de presseguers. Precisament aquesta peli ens ensenya el que volem evitar 
tots plegats. Per tot això exposat, demanem al Ple municipal la convocatòria urgent d’aquesta reunió oberta a 
tot el poble amb tots els representants municipals damunt de la taula i obert a un torn preguntes o dubtes per  
part de qualsevol persona. I com no, explicar a tots els afectats de la línia amb informació fefaent

Resposta.  L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que prenem nota, ja fa anys que parlem i el posicionament dels 
partits esta clar. Tenim 5 parcs en tràmit i 2 a punt d’exposició. S’han tingut reunions amb veïns afectats per les  
línies d’AT, la Generalitat i les empreses havien de notificar als propietaris afectats, però no han arribat a tots, 
passat em temps hem acordat fer reunions i més, algunes amb els promotors, per donar la màxima informació, 
Cal  remarcar  que tenim un procés  molt  llarg,  els  promotors  casi  ens  marxen.  Recentment  hem rebut  un 
manifest  dels  afectats,  però  volem  deixar  clar  que  és  la  Generalitat  la  que  dona  les  autoritzacions,  no 
l’ajuntament, no obstant estem d’acord en que les plaques es fan en un latifundi, que no seran parcs petits o 
mitjans com el que es planteja en la pel·lícula de la Carla Simón. Es cert que de la línia no s’ha informat als 
veïns fins que no s’ha exposat al públics, confiaven en que els promotors les interessava pactar les ocupacions, 
i que ajudessin en les xerrades informatives, cal exposar les dos opinions oposades. Però ha de quedar a 
tothom clar que l’increment de la despesa s’ha incrementat molt,  que l’objectiu del arribar al  100% de les 
renovables al 2050 serà difícil d’aconseguir si no es dona sortida als projectes grans, solament amb les plaques 
a les teulades arribarem al 30%.  Creu que tenim una bona ubicació  per les plantes que no afectarà a la resta 
del  terme  municipal,  hem  d’escoltar  als  afectats  ,  hem  de  fer  xerrades  informatives  i  objectives.  Sinó 
aconseguim els ingressos extraordinaris de les plantes ens veiem abocats a una pujada d’impostos o retallar 
personal i serveis als veïns. 

Afegeix que s’ha fet reducció de despesa, cal recordar que s’han eliminat lloguer com Les Roquetes, el Bar 
Casanovas, la Nau del Tossalet roig al comprar nou magatzem, que en matèria de personal les baixes que 
estem tenint no s’estan substituint. Per excedència o jubilació: 3 treballadors. Baixes per malaltia o maternitat:  
actualment 6 treballadors. Vam finalitzar 2 rentings de les furgonetes de la brigada, comprant amb preu residual 
amb un any i amortitzades. Hem reduït la pòlissa de crèdit de 1.200.000€ a 500.000€. Hem amortitzat els 
crèdits del local dels gegants, i el del Casino. Hem pagat el deute de recollida d’escombraries, serveis socials, i 
canera d’Alcanó amb el consell comarcal del Segrià de quasi 600.000€. Hem licitat nova empresa de neteja 
d’edificis municipals baixant el cost més d’un 20%. Hem instal·lat llums led a tot el municipi reduint la factura en 
uns 184.344€ (2019) 62.000€  (2021) diferencia de 122.000 €. Ara instal·larem nova climatització al Casino, 
actualment el  consum es excessiu. També cal dir que la despesa ens ha pujat  en partides com: Cost del 
personal  del  ajuntament  72.000€ aproximadament,  cost  del  servei  de recollida de residus i  resta 62.000€, 
subministraments gas, llum,  electricitat,  benzines , calculem un 20%, cost dels recanvis de manteniment. 
(pujada del preu del ferro, alumini fusta ciments.

Creu que els ingressos de les plantes solars seran la alternativa que ajudarà al finançament de l’Ajuntament.

Tercer.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sra. Marta Morreres.

1ª Pregunta. Ens ha arribat que un dels grups dels concerts de la Festa major d’hivern no cantava en directe. 
És així?.

Resposta. El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que no li consta, però que s’informarà. 
 

2ª Pregunta. En el passat ple vam preguntar sobre la valoració que es feia de l’activitat de Port Aventura que 
es va realitzar al novembre i la resposta va ser que s’havia valorat molt positivament. Després de rebre les 
dades de participants i valoracions d’aquests la nostra valoració no és tant positiva. 
 
Segons dades d’IDESCAT al 2020 hi havia uns 2.600 joves de 12 a 35 anys i a la sortida de Port Aventura n’hi 
van participar 23, ni un 1%. Amb aquesta dada es pot analitzar que cal fer un gran treball i esmerçar esforços 
per  a  que  les  joves  es  sentin  part  de  les  activitats  que  es  realitzen  al  nostre  poble.  Implicar-les  en  la 
programació, treballar en base dels seus interessos i motivacions, apropar-se a les joves i crear vincle, són 
fórmules per a que a la llarga millorin aquests resultats en quantitat i qualitat. Amb això no estem dient que no 
es pugui repetir la sortida a Port Aventura, però cal ser conscient que la població diana de la regidoria de 
joventut són les joves.
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Resposta.  El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que estan fent tots els esforços per incentivar la 
participació del jovent en les diverses activitats, ho fem mitjançant actuacions directes del personal de Garantia 
juvenil a l’IES, fomentant xerrades diverses per arribar a la màxima població, actuacions com el plenari local de 
joves, etc. facilitem actes i intentem veure que és lo més necessari, però es complicat aconseguir la participació 
en general i dels joves sembla que també. 

La Sra. Marta Morreres respon que d’acord amb el posicionament, però a l’hora de fer valoracions cal ser 
realistes, la participació és mínima en la sortida a Portaventura, malgrat tot està d’acord amb propostes com lo 
del plenari.

3 r. Prec. Per altra banda, demanem que s’agilitzi al màxim tota gestió i valoració de possibilitats per ficar en 
funcionament de nou el SAD d’Alcarràs. Des de mitjans de desembre es troba tancat sense oferir servei i no 
podem demorar més la seva reobertura. Els infants són els que en surten perjudicats. Demanem que si la 
situació s’ha d’allargar es valori  reubicar els infants del SAD en altres possibles recursos a través del  Pla 
Educatiu d’Entorn.

El Ple es donar per assabentat.

4 t. Prec. A tall d’informació per tota la població, volem aprofitar el ple per informar que des de la secció local 
d’Esquerra Republicana d’Alcarràs hem volgut sumar en la programació per aquest 8 de març. El dia 11 de 
març per la tarda podrem comptar amb un espectacle itinerant de carrer humorístic: Witchin de Talia Teatre. Les 
Tres bruixes s’han cansat de ser esclaves d’una figura autoritària. Esperem que pugueu venir a coneixer-les !!

El Ple es donar per assabentat.

Quart.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sra. Laia Sisó.

1ª Pregunta. Se’ns va dir en passats plens o comissió que sortiria l’agenda mensual al gener/febrer del 2022. 
Con està?. 

Resposta. El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon volien que sortís al febrer i  encara no ha sortit, està 
pendent de rebre propostes i que es faci pels tècnics cap al març o a l’abril.

2 n. Prec.  Vam començar l’any amb la festa major d’hivern i amb les mesures de la pandèmia més relaxades. 
Des d’ERC volem donar les gràcies i  felicitar a tota la gent que van seguir  els actes programats amb les 
mesures correctes així com també per part de l’organització. Esperem poder tornar a la normalitat el més aviat 
possible.

Resposta. El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que ho comparteix, ara començaran els preparatius 
dels carnestoltes, que essent realistes, per causa de la pandèmia, pensa que tingui una menor participació, 
però poc a poc tornarem a la participació. 

Cinquè.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sr. Santi Pelegrí.

1ª. Prec. Del novembre ençà estem patint una manca de pluja important la qual cosa provoca que una reducció 
important de les reserves d’aigua dels nostres embassaments donant peu a període de sequera sever si les 
tendències meteorològiques no reverteixen. La qual cosa pot ocasionar restriccions en l’ús de l’aigua, grans 
pèrdues en la collita dels nostres pagesos i l’increment de risc d’incendis (com el que vam patir dilluns a prop 
del riu). Entre 2007-2008 a Catalunya, el consum d’aigua es va reduir en un 21% respecte la demanda de 
referència 2005-07 i, actualment, podem afirmar que aquesta tendència es consolida. Els motius d’aquesta 
reducció es deuen a la consciència que ha anat prenent la ciutadania, les campanyes de sensibilització i les 
mesures que ha anat aplicant els Governs en els períodes de sequera. Actualment el consum mitjà d’aigua a 
Catalunya és d’uns 113 litres per habitant i dia (la OMS estableix que el límit mínim necessari és de 100 litres/  
habitant/  dia).  Aquesta  contenció  generalitzada és doncs  un  gran  aliat  no només per  ajudar  a  garantir  la 
disponibilitat d’aigua sinó també per prendre consciència d’una cultura d’estalvi i sostenibilitat envers el medi 
ambient.  Per  tant,  per  no  tensionar  més  les  reserves  d’aigua  i  poder  disposar  de  la  necessària  per  les 
necessitats bàsiques, l’agricultura i la ramaderia fins que la climatologia permeti revertir la situació, demanem a 
l’equip de govern  que des de l’Ajuntament  d’Alcarràs es prenguin les  mesures corresponent  per  reduir  el 
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consum d’aigua i racionalitzar-ne en l’ús en totes les dependències i serveis municipals així com emprendre 
campanyes de sensibilització entre la ciutadania per prendre consciència de la situació de sequera en la que 
estem sotmesos i que aquesta es pot agreujar sinó arriben aviat les precipitacions.  

Resposta. L’Alcalde Jordi Janés respon que es cert i que ja s’estan prenen i s’hauran de prendre més mesures 
a futur.  Ens posarem mans a l’obra amb els programadors de reg,  per fer campanyes de sensibilització i 
demanarem a l’ACA ajuts amb aquesta finalitat i promoció. 

2ª Prec. Darrerament es convoquen comissions informatives i algun ple pels matins, amb horaris molt difícil de 
compaginar amb el laboral, sol.licita que es facin al tard o vespre, per possibilitar l’assistència de tothom.

L’Alcalde Jordi Janés respon que es fa per tenir la disponibilitat dels funcionaris que calguin i que també es fan 
telemàticament per ajudar a l’assistència, de totes maneres s’estudiarà.

3ª. Prec. Ha vist que a la Junta de Govern s’aproven ja l’exposició de les bases per ocupar temporalitats a la  
brigada, s’alegra perquè sempre havia estat crític amb les contractacions que es feien sense considerar els 
principis d’igualtat i mèrit, celebrem aquestes mesures i tant de bo es faci amb d’altres llocs.

La Primera Tinent d’Alcalde Sra. Ester Ibars respon que de vegades es difícil de cobrir els llocs temporals fins i 
tot amb borses creades, com ha passat amb les educadores socials.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés afegeix que fa quasi 2 anys que volen tirar endavant les bosses de la brigada i no 
sempre no s’avança per voluntat política, hem tingut problemes i no es pot fer tot al temps, el sistema ens 
criminalitza però es fa el que es pot i pressionaran més per tenir tota la transparència.

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
 

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F,R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro aquest 
certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                            Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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